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Interpelacja nr 317/25

Aleksandra Dulkiewicz

Prezydent Miasta Gdańska

Szanowna Pani Prezydent,

na podstawie art. 24 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym
(Dz. U. 2024 poz. 609 z późn. zm.) składam interpelację w sprawie:

Metamorfozy młynu na Żabiance i powstania w tym miejscu CAL

Niniejsza interpelacja ma zwrócić uwagę na potrzebę zorganizowania w dzielnicy
Żabianka-Wejhera-Jelitkowo-Tysiąclecia przestrzeni, którą będzie można określić mianem
Centrum Aktywności Lokalnej. Jak zawsze w przypadku planowania danej usługi społecznej,
kulturalnej lub innej, dokonuje się analizy możliwych lokalizacji. Jak często, możliwości
ulokowania danej usługi publicznej na terenie danej jednostki pomocniczej są mocno
ograniczone, zważywszy na deficyt nieruchomości gruntowych lub kubaturowych, które
znajdują się w miejskim zasobie.

W mojej ocenie, jak i Zarządu Dzielnicy Żabianka-Wejhera-Jelitkowo-Tysiąclecia,
należy taką nieruchomość pozyskać. Tutaj zwracamy szczególną uwagę na grunt zabudowany
budynkiem – Starym Młynem Wodnym dotykającym Potoku Oliwskiego.

Piękne położenie obiektu sprzyja aranżacji tego miejsca na Centrum Aktywności
Lokalnej, które może posłużyć jako lokal dla Wojewódzkiej i Miejskiej Biblioteki Publicznej
w Gdańsku, dla lokalnych organizacji pozarządowych, Rady Dzielnicy, instytucji Gdański
Archipelag Kultury czy innych. Oczywiście funkcje obiektu moglibyśmy określić przy pomocy
instrumentów partycypacji społecznej, która pomoże wypracować program funkcjonalno-
użytkowy, a z kolei przedmiotowy dokument byłby pomocny w procesie inwestycyjnym,
przede wszystkim na etapie projektowania zakresu remontu kubatury i dostosowywania
wspomnianych prac do potrzeb lokalnej społeczności.

Z racji skomplikowania procesu inwestycyjnego, jak i wynikającego z tego tytułu
skutków finansowych, wnoszę o pozytywne odniesienie się co do intencji wynikającej z
przedmiotowej interpelacji, jak i zorganizowania spotkania, na którym w gronie pionu
inwestycyjnego Urzędu Miasta Gdańska, rozpoznamy zagadnienia i ew. trudności procesu
inwestycyjnego.

Z góry dziękuję za odpowiedź w terminie 14 dni.

Jan Perucki

Radny Miasta Gdańska
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